
Uchwała Nr XXXI/287/2023 
Rady Gminy Radziejów 

z dnia 26 września 2023 r. 
 

w sprawie rozpatrzenia petycji 
 
 
Na podstawie art. 18b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. 
poz. 40 ze zm.1) oraz art. 9 ust. 2, art. 10 ust. 1 oraz art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca                     
2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r. poz. 870), uchwala się, co następuje: 

 
§ 1. Po rozpatrzeniu petycji z dnia 20 lipca 2023 r. w sprawie niewycofywania się Gminy 
Radziejów z budowy pełnowymiarowej sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej  
w Płowcach – Rada Gminy Radziejów postanawia rozpatrzyć ją pozytywnie. 
 
§ 2. Upoważnia się Przewodniczącego Rady Gminy do powiadomienia wnoszącego petycję  
o sposobie jej załatwienia. 
 
§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Radziejów. 
 
§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo 
przyjęty. 
 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy  
 

      Marian Bandyszewski 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
1 Zmiany wymienionej ustawy zostały ogłoszone w Dz. U. z 2023 r. poz. 572, poz. 1463 i poz. 1688. 



 
 

Uzasadnienie 
 

W dniu 20 lipca 2023 r. do Rady Gminy Radziejów wpłynęła petycja w sprawie niewycofywania 
się Gminy Radziejów z budowy pełnowymiarowej sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej 
w Płowcach. Na podstawie Statutu Gminy Radziejów Przewodniczący Rady skierował petycję 
do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w celu zbadania jej zasadności.  
Na posiedzeniu w dniu 5 września 2023 r. komisja zapoznała się z treścią petycji i oceniła, że 
forma wniesienia petycji i jej treść wyczerpują znamiona petycji, określone w art. 4 ustawy  
o petycjach, a rada gminy jest organem właściwym do jej rozpatrzenia. 
Komisja postanowiła pozytywnie zaopiniować petycję w sprawie niewycofania się Gminy 
Radziejów z budowy pełnowymiarowej sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej  
w Płowcach. Z treści petycji wynika, że budowa sali gimnastycznej jest inwestycją od bardzo 
dawna wyczekiwaną i potrzebną nie tylko dla potrzeb szkoły, ale również całego 
społeczeństwa. 

Budowa sali zaplanowana jest w budżecie gminy i wszyscy radni głosowali „za”,  

Budowa sali ujęta jest w strategii rozwoju województwa kujawsko- pomorskiego, w związku  
z tym Ministerstwo Sportu i Turystyki przyznało naszej Gminie najwyższe dofinansowanie, 
które wynosi 8 mln zł, a Urząd Marszałkowski 4 mln zł. 

Jak wynika z wyjaśnień Wójta Gminy Radziejów, propozycja radnego Sławomira Pietrzaka 
obejmuje hale sportowe o wielkości pola gry między 8-12 m2 do 24 m², a koszt budowy jednej 
hali w ramach Programu Olimpia wynosi około 2,5 mln zł.  

W propozycji Radnego Pietrzaka nie ma możliwość wykonania ogrzewania na gaz ziemny,  
a jedynie na gaz z butli, co pociąga za sobą koszty dzierżawy butli, dozór UDT i jest bardzo 
niepraktyczne. Ponadto – gaz ziemny nie jest już traktowany jako ekologiczne źródło ciepła 
/musiałby być to biogaz/. Natomiast hala widowiskowo-sportowa będzie utrzymywana  
i zasilana przy wykorzystaniu nowoczesnych środków /pompy ciepła, ogniwa fotowoltaiczne/. 
Będzie to prowadziło do zbilansowania zapotrzebowania na energię  

Zdaniem Komisji propozycja Pana Radnego Sławomira Pietrzaka jest o wiele mniej korzystna 
dla Gminy Radziejów, gdyż w myśl pierwszego projektu sala ma być pełnowymiarowa, a o taką 
od lat zabiega społeczność lokalna. Poza tym w przypadku budowy pełnowymiarowej sali 
gimnastycznej Gmina Radziejów nie będzie musiała zapewniać praktycznie żadnych środków 
finansowych jako wkład własny.  

Zatem petycję należało uznać za w pełni uzasadnioną. W petycji czytamy m.in., że obecne 
pomieszczenie w Szkole Podstawowej w Płowcach o wysokości około 3,5 m i wielkości 5,75 x 
15,8 m nie spełnia podstawowych wymogów do prowadzen ia lekcji wychowania 
fizycznego i ćwiczenia na niej takich gier zespołowych jak piłka siatkowa, halowa piłka nożna, piłka 
koszykowa czy piłka ręczna. Ćwiczenie w takich warunkach jest niebezpieczne i nie odpowiada 
standardom XXI wieku. Potrzebna jest jednak nie tylko sala gimnastyczna, ale również zaplecze 
dla uczniów w postaci dwóch szatni i dwóch toalet (damskiej i męskiej), magazynu na sprzęt 
sportowy, pokoju nauczyciela wychowania fizycznego oraz pryszniców /…/. Uczniowie 
przebierają się w małym pomieszczeniu, w którym jednocześnie zgromadzony jest sprzęt 



sportowy. Brak dostatecznej ilości pomieszczeń., które w innych placówkach są rzeczą 
naturalną np. stołówka, świetlica. Swoich gabinetów nie mają pedagog, pedagog specjalny, 
logopeda, pielęgniarka. Dodatkowym problemem są miejsca parkingowe w czasie organizowanych 
przez szkołę uroczystości i w godzinach rannych, kiedy to część rodziców przywozi swoje dzieci do 
szkoły. Według autorów petycji proponowane przez Pana Sławomira Pietrzaka hale o lekkiej 
konstrukcji z programu „Olimpia" nie są optymalnym rozwiązaniem dla ich szkół, nie tylko 
ze względu na relatywnie wysokie koszty budowy, ale także właściwości termiczne. Autorzy 
petycji zauważają również, że na budowę pełnowymiarowej sali gimnastycznej będzie 
większe dofinansowanie z środków zewnętrznych. 

 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy  
 

      Marian Bandyszewski 
 
 


